
75% obyvateľov Sliača hlasujúca v referende,
proti americkej základni. Čo odpovie minister
Naď obyvateľom Sliača na ich referendum?
- CZ24 News | 30. října 2022

SLOVENSKO: Referendum v meste Sliač bolo úspešné: obyvatelia sa od ministra obrany
Jaroslava Naďa dozvedia, že žiadna americká základňa tam nebude. Čosi však zostalo
nedopovedané – jeden naozaj len taký drobný detail…

Na snímke minister obrany SR Jaroslav Naď

V meste Sliač sa spolu s komunálnymi voľbami konalo aj miestne referendum o tom, či si obyvatelia
želajú umiestnenie vojenskej základne Spojených štátov amerických na miestnom letisku. Presnejšie,
otázka znela, či si občania želajú, aby mestské zastupiteľstvo mesta Sliač podniklo všetky zákonné
opatrenia k tomu, aby zabránilo umiestneniu vojenskej základne Spojených štátov amerických v
akejkoľvek forme na území letiska Sliač a v jeho okolí. Tri štvrtiny, teda veľká väčšina občanov
zúčastnených na referende, sa vyslovila proti americkej základni.

My však už teraz vieme, čo im minister obrany odpovie. Samozrejme, povie, že žiadne
americké základne tam nebudú.

Väčšina hlasujúcich v sobotňajšom (29. 10.) referende v meste Sliač bola proti zriadeniu
americkej vojenskej základne na jeho území. Z 1513 voličov, ktorí sa na referende
zúčastnili, takto hlasovalo 1127 občanov, čo je takmer 75 percent všetkých zúčastnených
voličov. TASR o tom informovala primátorka mesta Ľubica Balgová

Na snímke volič vchádza do volebnej miestnosti v Sliači, kde okrem volieb do orgánov samosprávy
obcí a voľby do orgánov samosprávnych krajov prebieha aj referendum o vojenskej základni USA v
Sliači v okrese Zvolen 29. októbra 2022

Možnosť hlasovať o otázke “Súhlasím s tým, aby mestské zastupiteľstvo mesta Sliač podniklo
všetky zákonné opatrenia k tomu, aby zabránilo umiestneniu vojenskej základne Spojených
štátov amerických v akejkoľvek forme na území letiska Sliač a v jeho okolí?” malo v tomto
meste 4082 oprávnených voličov.

O výsledku referenda budú v pondelok (31. 10.) rokovať poslanci na mimoriadnom zasadnutí
mestského zastupiteľstva. Mesto referendum vyhlásilo na základe petície, ktorú podpísalo 1343
obyvateľov Sliača.

Naď: Referendum v Sliači nič neznamená, o americkej základni sa neuvažuje

Výsledok referenda v Sliači neznamená nič pre Slovensko, vládu, rezort obrany ani mesto Sliač.
Minister obrany Jaroslav Naď (OĽANO) to uviedol na sociálnej sieti. Deklaroval, že americká
základňa na miestnom letisku nebola, nie je a nebude.
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“Opakujem, žiadne úvahy či rozhovory sa o americkej základni na Sliači nevedú, a to na
žiadnej úrovni,” zdôraznil.

Pripomenul, že miestne referendum nie je právne záväzné pre vládu. Žiadny význam podľa neho
nemá ani pre rezort obrany. “Aj naďalej sa budeme pravidelne stretávať so zástupcami mesta,
podporovať ho, vysvetľovať súvislosti a pravdivo odpovedať na všetky otázky,” uviedol. Verí, že
kompetentní na mestskom úrade budú k Sliačanom féroví a nebudú ich zavádzať tak ako pred
voľbami, keď hrali na obe strany, ale budú poctivo vysvetľovať, že sa ľudia nemajú čoho báť.

Rezort a Sliačania boli podľa Naďa zneužití na čiusi predvolebnú kampaň. Podotkol, že táto “kampaň
strachu” bola platená z verejných peňazí. Poukázal tiež na nízku účasť na referende napriek jeho
spojeniu s komunálnymi voľbami.

Na základni v Sliači podľa neho nie sú v súčasnosti žiadni Američania. Dodal, že prítomní spojeneckí
vojaci, Nemci a Holanďania, budú aj naďalej mesto podporovať, a to aj finančnými zbierkami a aj
ďalšími projektmi tak ako doteraz.

Všetci poznáme slovné spojenie „opiť niekoho rožkom“. Je to situácia, keď vás niekto prekabáti a ešte
sa vám aj vysmieva do očí. Tak to je presne situácia, ktorej sa teraz Sliačania s veľkou
pravdepodobnosťou dočkali. Prečo?

Spojené štáty pred niekoľkými rokmi dokončili vývoj čohosi, čo sa nazýva  Deployable Air
Base System (DABS) – systém mobilných leteckých základní. Je to „stavebnica“ amerických
ozbrojených síl, poskladaná do štandardných prepravných kontajnerov, ktoré je možné v
krátkom čase naložiť do transportných lietadiel C-17 Globemaster III, prepraviť na
ľubovoľné miesto, kde je k dispozícii vhodná pristávacia plocha a tam z nich doslova za pár
hodín postaviť plnohodnotnú leteckú základňu.

DABS bol primárne vyvinutý a určený na to, aby umožnil americkým leteckým silám expandovať z
tradičných amerických „mega“ leteckých základní v západnej Európe na letecké základne v
„priateľskej východnej Európe“, kde USA nemajú stálu prítomnosť. Inými slovami, až takmer na
hranice Ruska.

Ďalším účelom je uchovať akcieschopnosť letectva po odvetnom ruskom údere, ktorý zničí všeobecne
známe veľké vojenské letiská v západnej Európe, ale podľa kalkulácií amerických stratégov by
nemusel stihnúť zničiť všetky menšie mestské letiská v krajinách východoeurópskych priateľov USA,
na ktorých by boli umiestnené DABS základne. Tie by dokonca mohli byť postavené aj na rovných
úsekoch diaľnic. V roku 2016 napríklad americké letectvo so strojmi A-10 Warthog nacvičovalo vzlety
a pristátia z úseku diaľnice v Estónsku.

Systém má široké možnosti, ako základňu dynamicky meniť, upravovať, či rozširovať. Jednotlivé
moduly sú rôzne kombinovateľné a zahŕňajú všetko potrebné, čo taká základňa môže potrebovať na
zabezpečenie bojovej leteckej prevádzky a vytvorenie vzdušnej prevahy. Preprava jednej kompletnej
súpravy potrebuje asi sto letov lietadla C-17.

Na snímke nákladné vojenské lietadlo amerického letectva Boeing C-17 Globemaster III

Súprava DABS na vytvorenie jednej základne obsahuje všetko možné: baraky a ich
zariadenie a vybavenie, prenosné jedálne, cisternové vozidlá na palivo a palivové čerpadlá,
palivové podporné zariadenia, vysokozdvižné vozíky, ľahké taktické vozidlá, hasičské autá,
havarijné vozidlá, záchranné vozidlá a podporu zdravotníckych služieb, špecializované
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nemocničné stany, v ktorých môže expedičný zdravotnícky personál vykonať operáciu,
lekárske vybavenie, stavebný materiál a vybavenie, ťažké vybavenie potrebné na stavbu a
opravu rámp a pristávacích dráh, náhradné diely lietadiel, zásoby potrebné na realizáciu
bojových letov na prvých 30 dní operácie…

Samotná súprava DABS neobsahuje zbrane, tie sa prepravujú samostatne, ale obsahuje napríklad
zariadenia na manipuláciu s muníciou. A naozaj len úplne mimochodom spomeňme takú drobnosť, že
štandardne obsahuje aj zariadenia pre bezpečnostné sily na potláčanie nepokojov. Hm… prečo
vlastne? Proti komu?

Minister Naď a ďalší pravdovravní vládni predstavitelia nám opakovane svätosväte prisahajú, že
žiadne americké základne na Slovensku nebudú, a ani žiadne americké vojská. A dá sa s veľkou
pravdepodobnosťou predpokladať, že ony tu trvale, dlhodobo, naozaj nebudú.

Tu si treba uvedomiť dôležitú vec: ani Američania nemajú zbytočné zdroje na to, aby v ďalekých
neistých krajinách udržiavali veľké základne s množstvom síl a personálu – to by bolo zbytočne drahé
a neefektívne. Majú to vymyslené lepšie: potrebujú mať v Európe pripravené iba vhodné letiskové
plochy strážené malou americkou posádkou, pripravenými zásobníkmi paliva, muničnými skladmi a
ďalšími potrebnými zdrojmi. Keď bude treba, priletí sto obrovských leteckých transportérov, vyložia
„krabice“ a na druhý deň môžu lietať stíhačky s bombami smerom na východ. No uznajte, kto by to
nazýval základňami a americkými vojskami?

Takže minister Naď Sliačanom aj nám ostatným teraz so svojím širokým úsmevom odkáže: nebojte
sa, žiadne americké základne na Sliači nebudú. A ony tam naozaj nebudú. S najväčšou
pravdepodobnosťou to, čo čaká naše vojenské letiská, je príprava na systém mobilných leteckých
základní DABS. Teda bude tu len prázdna vidiecka letisková plocha s pár budovami a pár desiatkami
strážcov. To je to, čo na Sliači bude po väčšinu času. A keď pôjde do tuhého, môže zahučať stovka
obrovských vojenských lietadiel a odrazu tam bude ľudské mravenisko plné vojenskej techniky,
ideálne miesto na odvetný jadrový úder. Sliačania sa majú na čo tešiť… (v prípade jadrovej vojny to
môžu mať za sebou hneď a bezbolestne, na rodiel od ostatného obyvateľstva Slovenska, ktoré by
mohlo dlhé hodiny a týždne trpieť v rádioaktívnom pekle…

P.S. Viac sa o DABS môžete dozvedieť napríklad tu
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